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Mamy 
Akademię 

Łomżyńską 

Z dniem 1. czerwca 2023 r. Akademia 
Nauk Stosowanych w Łomży stała się 
oficjalnie Akademią Łomżyńską. To 
potwierdzenie aspiracji łomżyńskiej 
uczelni w obszarze rozwoju naukowe-
go, ale - jak podkreśla Rektor profesor 
Dariusz Surowik - Akademia Łomżyń-
ska nadal będzie kształcić praktycz-

nie swoich studentów, wzbogacając 
w ten sposób lokalne i regionalne 
kadry o specjalistów, współpracując 
z firmami o międzynarodowym zasię-
gu, inwestując w rozwój ludzi i infra-
struktury akademickiej.

Co stanie się, gdy na jednej estradzie 
spotka się piękna skrzypaczka, nie-
okiełznany rockman, nietuzinkowy 
skrzypek-showman i znany śpiewak 
operowy? Czy sala koncertowa łom-
żyńskiej filharmonii wytrzyma tą 
wybuchową mieszankę? Przekonaj-
cie się Państwo sami i przyjdźcie do 
Filharmonii Kameralnej w Łomży 15 
czerwca 2023 roku!

Adam Kalinowski skrzyżuje 
struny głosowe z Jackiem Szy-
mańskim w słynnej bitwie te-
norów na pieśni neapolitańskie. 
Dojdzie również do sensacyjne-
go pojedynku skrzypcowego, ja-
kiego świat nie widział od czasu 
słynnego starcia wirtuozów Nic-
colo Paganiniego i Karola Li-
pińskiego! W muzyczne szran-

ki staną intrygująco piękna Inga 
Wawrzynkowska i ekspresyjny 
Bogdan Kierejsza. A to tylko 
niewielka cząstka tego, co wy-
darzy się na hucznym jubileuszu 
45-lecia łomżyńskiej Filharmo-
nii Kameralnej oraz 605-lecia 
Łomży. To będzie przyjęcie uro-
dzinowe, jakiego świat nie wi-
dział! Musicie tam być!

- Chyba najlepsza, jaką jadłem w życiu 
- stwierdził wicepremier Jacek Sasin 
po spróbowaniu babki ziemniaczanej 
na jednym ze stoisk przygotowanych 
przez Koła Gospodyń Wiejskich (KGW) 
uczestniczące w wojewódzkim finale  
Festiwalu KGW "Polska od kuchni" 
w niedzielę 4 czerwca w Łomży. Jed-
nym z partnerów wydarzenia było 
Województwo Podlaskie, które re-

prezentowali marszałek Artur Kosicki 
i wicemarszałek Marek Olbryś.

- Wszystko tu świetnie wyglą-
da, a smakuje jeszcze lepiej. Ta-
kich wyrobów się w sklepie nie 
kupi - chwalił wędliny, chleb, ogór-
ki, zaguby, pierogi i inne  smako-
łyki wicepremier Jacek Sasin.  

Kolejny sportowy ”skalp” zdobyła 
Martyna Krawczyńska, zawodniczka 
trenera Andrzeja Korytkowskiego. 
Tym razem biegaczka Klubu Sporto-
wego Prefbet-Sonarol podczas mi-
tyngu na warszawskim 
AWF-ie ustanowiła nowy 
rekord Polski juniorek 
w biegu na 1500 metrów 
z przeszkodami. 

- Nasza zawod-
niczka poprawiła 
poprzedni najlepszy 
wynik w historii pol-
skiej lekkiej atletyki 
w tej kategorii o 1,06 
sek. Czas nowego re-
kordu Polski uzyska-
ny przez Martynę to 
4:42,96. Poprzed-
ni rekord należał 
do Urszuli Nęckiej 

(Płomień Sosnowiec - 4:44,02) 
i był ustanowiony 21 lat temu, 
w 2002 roku. 

Spektakl „Georgia” gru-
zińskiego Georgian State 
Puppet Theatre zdobył 
Grand Prix 36. Między-
narodowego Festiwalu 
Teatralnego “Walizka”. Za 
nami cztery dni teatral-
nych zmagań i kulturalnej 
uczty na najwyższym po-
ziomie.

W nurcie konkur-
sowym 36. Międzyna-
rodowego Festiwalu 
Teatralnego „Walizka” 
wystąpiły zespoły z 7 
krajów: Bośni i Herce-
gowiny, Kanady, Buł-
garii, Francji, Słowenii, 
Gruzji oraz 5 zespołów z Polski. 
W off festiwalu zaplanowano 9 
wydarzeń w wykonaniu artystów 
z Polski i Ukrainy, które odby-

wały się różnych przestrzeniach 
miejskich: m.in. na placu kate-
dralnym oraz na odrestaurowa-
nym Starym Rynku.

Rekord Polski  
Martyny Krawczyńskiej  

z KS Prefbet-Sonarol 

Festiwal smaków  
i wdzięku w Łomży  

Walizka zamknięta, zaczyna 
się czekanie na następną

Sensacja na jubileuszu w łomżyńskiej filharmonii

Dokończenie na s. 5

Dokończenie na s. 15

Dokończenie na s. 4

Dokończenie na s. 8
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Łomża

"Ja żołnierz Wojska Polskiego PRZY-
SIĘGAM, służyć wiernie Rzeczypo-
spolitej Polskiej!…". Słowa roty, na 
Placu Niepodległości w Łomży, w so-
botę 3 czerwca 2023 r. dumnie wypo-
wiedziało 72. żołnierzy dobrowolnej 
zasadniczej służby wojskowej. To 

moment zwieńczenia 28-dniowego 
szkolenia podstawowego, które od-
było się w murach 18 Łomżyńskiego 
Pułku Logistycznego. W uroczysto-
ści uczestniczyły rodziny żołnierzy, 
parlamentarzyści, samorządowcy, 
duchowni. 

- Jestem zaszczycony i pełen 
dumy stojąc przed wami jako 
dowódca pułku w obecności na-
szego pięknego sztandaru ufun-
dowanego przez społeczeństwo 
Ziemi Łomżyńskiej i przyjaciół 
pułku – mówił dowódca płk Pa-
weł Gałązka. - Składając przysię-
gę na sztandar 18. Łomżyńskiego 
Pułku Logistycznego bierzecie 
na siebie dzisiaj zaszczytny obo-
wiązek kontynuowania chlub-
nych tradycji wojska polskiego, 
ale także pomnażania wspania-
łego dorobku waszych poprzed-
ników.

Składający przysięgę żoł-
nierze przez ostatnie cztery ty-
godnie poznawali podstawy 
żołnierskiego zacho-
wania, życia, zasad, 
regulaminu, musztry, 
obsługi broni. Zaję-
cia były podzielone 

na teorię odbywającą 
się na terenie łomżyń-
skiej jednostki woj-
skowej oraz ćwiczenia 

na poligonie w Nowogrodzie. 
Część żołnierzy pozostała 
w wojsku na dalsze szkolenia 
specjalistyczne.

Wojskowa przysięga w Łomży
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Politycy, samorządowcy i działacze Prawa 
i Sprawiedliwości spotkali się Łomży, by rozma-
wiać o obiecanych, a następnie zrealizowanych 
inwestycjach wspieranych przez rząd. ”Trasa 
dotrzymanego słowa” to hasło spotkań, które 
odbywają się w całej Polsce. By mówić o zre-
alizowanych obietnicach, do Łomży przyjechał 
Andrzej Adamczyk, minister infrastruktury. Ki-
lometry dróg wojewódzkich, gminnych i lokal-
nych, ale także nowe sieci wodociągowe, boiska 
czy zmodernizowane szkoły na Ziemi Łomżyń-
skiej, były głównymi  tematami.

Spotkanie poprzedził briefing pra-
sowy, podczas którego zebranych w sali 
konferencyjnej starostwa powiatowego 
w Łomży powitał starosta Lech Marek 
Szabłowski, oddając następnie głos przed-
stawicielowi rządu.

- Łomża jest miejscem, gdzie nastąpi-
ło potwierdzenie wypełniania przez obec-
ny rząd złożonych deklaracji – mówił An-
drzej Adamczyk, minister infrastruktury 
przypominając moment, kiedy to w 2016 
roku padła obietnica budowy trasy Via 
Baltica i podpisano program inwestycyjny 
Via Baltica. - Chcemy wyrównać dyspro-
porcje miedzy Polską wschodnią i zachod-
nią. U nas nie ma podziału na "Polskę A" 
i "Polskę B". Uważamy, ze Polska jest jedna 
- podkreślał Kazimierz Gwiazdowski, po-
seł na sejm RP.

Przykładem jest miasto Kolno, które 
dzięki rządowym dotacjom jest nowocze-
sne i bezpieczne.

- Praktycznie mamy już 99 procent 
wszystkich dróg utwardzonych i to nowy-
mi nawierzchniami. Prawie wszystkie uli-
ce, które wymagały modernizacji są wy-
remontowane. Mamy zmodernizowaną 
drogę krajową nr 63 na miejskim odcin-
ku, rondo łączące trzy drogi: miejską, wo-
jewódzką i powiatową oraz sygnalizacje 

świetlne - mówił burmistrz Kolna Andrzej 
Duda.

O zrealizowanych inwestycjach po-
informował także Mariusz Chrzanowski, 
prezydent Łomży. To m.in. hale sportowe, 
drogi, boiska wielofunkcyjne. Coraz bliżej 
realizacji są także kolejne etapy nadnar-
wiańskich bulwarów, na których rozbudo-
wę Miasto Łomża pozyskało z Rządowego 
Funduszu Polski Ład prawie 38 mln zł. 

- Miasto Łomża skutecznie pozyskuje 
środki rządowe. W latach 2015 - 2023 było 
to w sumie 163 mln zł, dzięki czemu udało 
się sfinalizować ważne z punktu widzenia 
mieszkańców przedsięwzięcia dotyczące 
przede wszystkim infrastruktury drogowej 
czy bazy sportowej dla dzieci i młodzieży 
- mówił prezentując poszczególne formy 
rządowego wsparcia i zrealizowane przy 

ich pomocy inwestycje prezydent Łomży 
Mariusz Chrzanowski. - Bez tej pomocy 
wykonanie takiej liczby zadań, finansowa-
nych tylko z budżetu miasta, z pewnością 
nie byłoby możliwe - dodał.

W ostatnich pięciu latach do subre-
gionu łomżyńskiego trafiło około 800 
milionów złotych. Dzięki temu wzrasta 
poczucie bezpieczeństwa społecznego i go-
spodarczego oraz militarnego, które budo-
wanej jest szczególnie tutaj, w północno - 
wschodnich regionach naszego kraju.

RFRD w woj. podlaskim
Łączna wartość środków RFRD przyzna-

nych w latach 2019-2023 na realizację ponad 
1,4 tys. zadań gminnych i powiatowych na po-
nad 2 tys. km dróg lokalnych w województwie 
podlaskim wyniosła ponad 1,2 mld zł:

- w 2019 roku 353,5 mln zł, liczba za-
dań 355, z czego dofinansowano 720,2 km 
dróg,

- w 2020 roku 205,5 mln zł, liczba za-
dań 319, z czego dofinansowano 388,7 km 
dróg,

- w 2021 roku 205,5 mln zł, liczba za-
dań 272, z czego dofinansowano 460 km 
dróg,

- w 2022 roku 207 mln zł, liczba zadań 
196, na dofinansowanie 345 km dróg,

- w 2023 roku 201,1 mln zł, liczba za-
dań 164, na dofinansowanie 282 km dróg.

Obwodnice w ramach RFRD
Na liście zadań zatwierdzonej przez 

Prezesa Rady Ministrów są 4 zadania 
z województwa podlaskiego, dla których 
łączna kwota dofinansowania z RFRD to 
163,6 mln zł:

- budowa obwodnicy Sokół w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 678, kwota dofi-
nansowania wynosi 27 mln zł, 

- budowa obwodnicy Ciechanowca 
w ciągu drogi wojewódzkiej nr 690, kwota 
dofinansowania wynosi 62 mln zł,

- budowa obwodnicy Kolna w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 647, kwota dofi-
nansowania wynosi 54,4 mln zł,

- budowa drogi wojewódzkiej nr 655 
w Suwałkach w ramach Wschodniej Ob-
wodnicy Suwałk, kwota dofinansowania 
wynosi 20,2 mln zł.

Dla tych zadań zostały już podpisa-
ne umowy o dofinansowanie ze środków 
RFRD.

Zadania miejskie w ramach RFRD
W województwie podlaskim dofi-

nansowanie otrzymało zadanie „Rozwój 
układu komunikacyjnego Białegostoku”. 
Wartość rządowego dofinansowania dla 
inwestycji poprawiających stan dróg lo-
kalnych w stolicy województwa wyniosła 
20,45 mln zł.

Trasa „Zrealizowanych Obietnic” w Łomży
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Wicemarszałek Marek Olbryś z upo-
minkami, uśmiechem i życzeniami 
zdrowia odwiedził pacjentów oddzia-
łu dziecięcego Szpitala Wojewódzkie-
go im. Kardynała Stefana Wyszyń-
skiego w Łomży.

- Staramy się pamiętać o naj-
młodszych codziennie, ale są ta-
kie specjalne chwile jak Dzień 
Dziecka, że chcemy być bliżej 
wśród nich. Jako ojciec i dziadek 
doskonale to wiem. Najmłod-
si powinni dzisiaj spędzać czas 
w domach, wśród przyjaciół, 
wesoło, a muszą być w szpitalu, 
więc chcemy im choć troszeczkę 

uprzyjemnić ten trudny czas, wy-
wołać uśmiech, złagodzić stres - 
powiedział Marek Olbryś.

Oddział dziecięcy łomżyń-
skiego szpitala jest pod specjal-
ną pieczą władz województwa. 
Z powodu przede wszystkim per-
turbacji pandemicznych przez 
pewien czas nie przyjmował pa-
cjentów. Udało się go reaktywo-
wać ponad rok temu.

- Ja nie będę oceniał, ale do-
cierają do nas głosy zadowolo-
nych rodziców. Potwierdziło się 
też, że oddział bardzo był po-
trzebny. Akurat dzisiaj jest 12 

małych pacjentów, ale zwykle jest 
to średnio około 20 - stwierdził 
Jarosław Pokoleńczuk, dyrektor 
szpitala.

O oceny pracy oddziału py-
tał rodziców małych pacjentów 
także wicemarszałek Marek Ol-
bryś, któremu w odwiedzinach 
towarzyszyli m. in. przewodni-
czący rady społecznej szpitala 
Adam Niebrzydowski i dyrektor 
Departamentu Infrastruktury 
i Transportu UMWP Zbigniew 
Piotrowski. 

- Opieka jest super - usłyszał 
wicemarszałek od jednej z mam.

PFRON 
dofinansuje 

przebudowę ZSS
Ponad pół miliona złotych otrzyma Miasto Łom-
ża na przebudowę budynku Zespołu Szkół Spe-
cjalnych. Podpisanie umowy z udziałem prezy-
denta Łomży Mariusza Chrzanowskiego odbyło 
się w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 
Podlaskiego w Białymstoku.

Na wstępie Marszałek Województwa 
Podlaskiego Artur Kosicki pogratulo-
wał beneficjentom poprawnie złożonych 
wniosków. 

- Życzę, aby inwestycji służących oso-
bom niepełnosprawnym było jak najwię-
cej - dodał.

Uchwałę dotyczącą podziału środków 
z Państwowego Fundusz Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych Zarząd Woje-
wództwa Podlaskiego podjął w połowie 
maja. Zgodnie z tą decyzją do Łomży trafi 
ponad 527 tysięcy złotych na przebudowę 
budynku, w tym pionu kuchennego Ze-

społu Szkół Specjalnych, znajdującego się 
przy ul. Marii Skłodowskiej-Curie.

- Dzięki tym środkom, Miasto Łomża 
może zrealizować długo wyczekiwaną in-
westycję. Jest ona niezwykle ważna, gdyż 
będzie służyła dzieciom z niepełnospraw-
nościami z Zespołu Szkół Specjalnych, 
który intensywnie angażuje się w życie na-
szego miasta - mówił przed podpisaniem 
umowy prezydent Łomży Mariusz Chrza-
nowski, dziękując jednocześnie zarządo-
wi oraz marszałkowi województwa podla-
skiego za przychylność.

Celem zadania pn. „Przebudo-
wa budynku, w tym pionu kuchenne-
go w Zespole Szkół Specjalnych przy ul. 
Marii Skłodowskiej Curie w Łomży” jest 
przekształcenie niespełniającej wymogów 
sanitarnych kuchni i stołówki dla uczniów 
Zespołu Szkół Specjalnych, w nowo-
czesne i dobrze doposażone miejsce do 
przygotowywania i spożywania posiłków. 
Wiąże się to z przystosowaniem piwnicy, 
remontem pionu żywieniowego, a także 
wymianą starych instalacji i urządzeń ku-
chennych.

Dzień Dziecka w szpitalu w Łomży

W całym kraju trwa zbiórka podpisów pod pro-
jektem ustawy, która ma zapobiegać "seksu-
alizacji dzieci". Dokument przewiduje, że do 
każdego rodzica będzie należeć decyzja w spra-
wie tego, czy dziecko będzie zapoznawało się 
z takimi treściami w szkole. Do tej akcji czynnie 
włączyli się Rycerze Kolumba z Diecezji Łom-
żyńskiej. Chcą zebrać podpisy pod projektem 
ustawy dotyczącej ograniczenia niekontrolo-
wanej aktywności w szkołach i przedszkolach 
stowarzyszeń oraz organizacji mogących rozpo-
wszechniać treści niepożądane dla małoletnich.

- To obywatelski projekt, którego ce-
lem jest wzmocnienie pozycji rodziców 
w szkole w zakresie uczestnictwa ich 
dziecka w zajęciach prowadzonych przez 
organizacje działające na terenie szko-
ły. Udział w zajęciach będzie możliwy 
po uzyskaniu pisemnej zgody rodziców, 
a w przypadku ucznia pełnoletniego jego 
samego  – wyjaśnia Wiesław Grala, Wiel-
ki Rycerz Rady Lokalnej Zakonu Rycerzy 
Kolumba w Łomży.

W projekcie ustawy, pod którym 
zbierane są podpisy także w Łomży, nie 
ma mowy o edukacji seksualnej, nie ma 
mowy o jakimkolwiek zakazie edukacji 
seksualnej. Edukacja seksualna w polskich 
szkołach jest, była i będzie, bo ona jest po-
trzebna na odpowiednim etapie rozwo-
ju człowieka. Natomiast dyrektor szkoły 
lub placówki niezwłocznie po otrzymaniu 
zgłoszenia od stowarzyszenia lub organi-
zacji, zwraca się do rady szkoły lub pla-
cówki oraz do rady rodziców o wyrażenie 
opinii jednocześnie informując o zgłosze-
niu właściwy organ nadzoru pedagogicz-

nego oraz organ prowadzący szkołę lub 
placówkę. 

- Nasza rada włączyła się w zbiórkę 
tych podpisów, bo jesteśmy praktykują-
cymi katolikami. Do działań włączamy 
całe nasze rodziny, a naczelnymi zasada-
mi, którymi się kierujemy to miłosierdzie, 
jedność, braterstwo i patriotyzm, czyli 
wartości, na których opiera się każda pol-
ska rodzina – mówił Zbigniew Brzósko, 
zastępca Wielkiego Rycerza Rady Lokal-
nej Zakonu Rycerzy Kolumba w Łomży.

Co to oznacza w praktyce? Fakt, że nie 
każda organizacja będzie mogła wejść - 
bez zgody rady rodziców i dyrektora szko-
ły - na teren placówki. Zdaniem inicjato-
rów kampanii nie może być tak, że każdy, 
komu wydaje się, że może pracować z mło-
dzieżą, może rzeczywiście wejść do szkoły. 

- W ten sposób chcemy chronić dziecko 
w czasie pobytu w szkole. W ramach kam-
panii zbierania podpisów chcemy uświado-
mić, jak ważna jest rola szkoły i rola rodzica 
w kształtowaniu i bezpieczeństwa, ale i jego 
podejścia do rzeczywistości cywilizacyj-
nej - dodaje Wiesław Grala.

Nad obywatelską inicjatywą ustawo-
dawczą pieczę objęła marszałek Sejmu 
Elżbieta Witek, która konsultuje przebieg 
prac z ekspertami, nauczycielami, przed-
stawicielami organizacji pozarządowych 
i samorządowcami. Aby projekt obywa-
telski mógł zostać złożony w Sejmie, musi 
podpisać się pod nim 100 tysięcy osób. 
Podpisy w Łomży można składać do 10 
lipca w kancelarii parafii katedralnej pw. 
Św. Michała Archanioła. 

„Chrońmy 
dzieci, 

wspierajmy 
rodziców”. 

Rycerze 
Kolumba 

zbierają 
podpisy 

w Łomży
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Uroczystym Posiedzeniem Senatu 
wspólnota akademicka świętowała 
sukces i przyszłe wyzwania związane 
z otwarciem nowej, własnej histo-
rii. Podczas uroczystości wręczone 
zostały Nagrody Rektora Akademii 
Łomżyńskiej za osiągnięcia naukowe 
w 2022 roku, uhonorowano także 
Katedrę Nauk Prawnych za sukces 
kategorii naukowej B+ w dyscyplinie 
nauki prawne, a także opiekunów 
i studentów z trzynastu uczelnianych, 
prężnie działających kół naukowych.

- Siła naszej uczelni, naszego 
środowiska, bierze się z marzeń, 
z przekonania, że akademickość 
jest immanentną cechą Łomży. 
Nasza uczelnia powstała w 2004 
roku, w osobliwych realiach 
historycznych: narodziła się 
z umiejętności systemowej pra-
cy na marzeniach, z ambicji de-
cydentów i mieszkańców Łom-
ży, którzy po reformie podziału 
administracyjnego z 1999 roku 
szukali nowej szansy dla swojego 
miasta. Od roku 2000 do 2004 
roku uczelnia była tylko wyobra-
żeniem, marzeniem, przedmio-
tem licznych rozmów, spotkań, 
konsultacji prowadzonych ponad 
podziałami politycznymi. Pewną 
ideą, w którą początkowo wierzy-
ło zaledwie kilka osób. I te kilka 

osób rozpoczęło organiczną pra-
cę, którą kontynuowały i konty-
nuują kolejne pokolenia pracow-
ników Uczelni - mówił podczas 
przemówienia profesor Dariusz 
Surowik, rektor Akademii Łom-
żyńskiej.

Rektor dziękował za wysiłek 
organizacyjny i serce wszystkim 
osobom, które tworzyły i nadal 
tworzą struktury organizacyjne 
Akademii Łomżyńskiej. Przy-
bliżał fakty historyczne i trudne 
początki kształtowania się pań-
stwowej uczelni w Łomży, jej 
niewątpliwy sukces polegający 
na umiejętności wykorzystania 
integracji europejskiej, a także 
umiejętność implementowania 
w lokalne realia ponadlokalnych 
doświadczeń - wynikających 
z wymiany wiedzy w globalnym 
środowisku naukowym. Rektor 
podkreślał, że uczelnia była i jest 
miejscem budzącym aspiracje 
naukowe łomżyńskiego środo-
wiska. Profesor Dariusz Surowik 
dziękował pracownikom uczel-
ni, studentom, za pracę i en-
tuzjazm, rozwijanie naukowo-
ści, ale także udział i wspieranie 
działań społecznych, kultural-
nych, miejskiego i regionalnego 
wolontariatu.

Zwieńczeniem wydarzenia 
był energetyzujący publiczność 
występ zespołu Grzeczni Chłop-
cy.

Podczas uroczystości wręczo-
ne zostały Nagrody Rektora Aka-
demii Łomżyńskiej. Otrzymali je 
reprezentanci uczelnianego śro-
dowiska naukowego.

Katedra Nauk Prawnych za 
całokształt dorobku naukowego:
dr hab. Anna Ostrowska
prof. dr hab. Mirosława Melezini
dr hab. Krzysztof Sychowicz
dr Ewa Jakubiak
dr Katarzyna Jurewicz-Bakun
dr Anna Szafranek
dr Magdalena Taraszkiewicz

dr Mariusz Chrzanowski
dr Łukasz Buczkowski
dr Ewa Kosior
dr Cezary Waldziński

Nagrody Rektora Akademii 
Łomżyńskiej za Osiągnięcia Naukowe:
Nagrody Pierwszego Stopnia:
dr Anna Szafranek
dr Łukasz Buczkowski 
Nagrody Drugiego Stopnia:
dr hab. Sylwia Chojnowska
prof. Roman Kalina
prof. Jan Górski 
dr hab. Małgorzata Knaś-
Dawidziuk
dr hab. Andrzej Kochanowicz
dr Monika Gałczyk
dr Anna Zalewska

dr Weronika Łuba-Arnista
mgr Aleksandra Durzyńska
dr  Tomasz Waldziński 
dr Paweł Arnista
dr inż. Leszek Gołdyn
dr inż. Ryszard Szczebiot
prof. Mirosława Melezini
dr hab. Krystyna Leszczewska 
dr hab. Anna Ostrowska
dr Ewa Jakubiak
dr Dariusz Perło
dr Magdalena Taraszkiewicz
dr Cezary Waldziński
Nagrody Trzeciego Stopnia: 
dr hab. Sylwia Jaskuła-
Korporowicz
dr Edyta Dąbrowska 
dr Tadeusz Kowalewski
dr Paweł Migała

4. maja 2023 r. Prezydent RP 
Andrzej Duda podpisał ustawę, 
zgodnie z którą z dniem 1. czerw-
ca 2023 r. Akademia Nauk Stoso-
wanych w Łomży stała się oficjal-
nie Akademią Łomżyńską.

Zmiana nazwy uczelni wyni-
ka z faktu uzyskania uprawnień 
do nadawania stopni doktora 
oraz doktora habilitowanego, co 
jest faktem bezprecedensowym 
w historii miasta. Wspomnia-
ne uprawnienia, potwierdzone 
przez Komisję Ewaluacji Na-
uki, to zwieńczenie wieloletnich 
aspiracji łomżyńskiej uczelni 
państwowej, aby Łomża stała się 
miastem akademickim, z uczel-
nią spełniającą kryteria wysokiej 
jakości badań naukowych, roz-
wijającą potencjał naukowy oraz 
dydaktyczny, inwestującą w roz-
wój własnej kadry dydaktycznej 
i naukowej. Chcąc podkreślić 
wypracowany zespołowo suk-
ces, uczelnia przyjmuje nazwę 
Akademia Łomżyńska, akcentu-
jąc w ten sposób tożsamościowy, 
miastotwórczy i regionotwórczy 
charakter. Misja Uczelni pozo-
staje niezmienna - to praktyczne 
kształcenie w obszarach wspie-
rających lokalną i regionalną go-
spodarkę, rynek pracy, często 
w tzw. „deficytowych” zawodach 
(np. pielęgniarstwo, fizjoterapia).

Uczelnia rozpoczęła dzia-
łalność pod szyldem Akademia 
Łomżyńska z dniem 1. czerw-
ca 2023 roku, a już niebawem - 
w roku akademickim 2023/2024 
wejdzie w obchody dwudziesto-
lecia istnienia.

22 czerwca 2004 roku do ży-
cia powołana została Państwo-
wa Wyższa Szkoła Informaty-
ki i Przedsiębiorczości - przez 
mieszkańców regionu określana 
mianem „Państwówki”. W pierw-
szym roku funkcjonowania naukę 
na nowej łomżyńskiej uczelni roz-
poczęli studenci dwóch pierw-
szych kierunków Zarządzania 
i marketingu oraz Informatyki. 
Początki nowej instytucji nie były 
łatwe - baza lokalowa pod adre-
sem Akademicka 14 wymagała 
remontów, przebudowy i rewita-
lizacji. Od tego momentu nastą-
pił jednak spektakularny rozwój 
uczelni: ponad 120 milionów zło-
tych pozyskanych na projekty in-
frastrukturalne, dydaktyczne, na-
ukowe z programów EU, MEiN, 
NCN; ponad 120 umów o współ-
pracę z zagranicznymi Uczelnia-
mi; powstawanie nowych kierun-
ków studiów; rozwój naukowy.

Akademia Łomżyńska to 
obecnie kampus pod adresami 
Akademicka 14, Akademicka 1, 
Akademicka 20 (obiekt przezna-

czony do rewitalizacji), a także 
prowadzone przez Uczelnię Cen-
trum Symulacji Medycznej, Li-
ceum Mistrzostwa Sportowego, 
Dom Studenta „Rubikon” (Wiej-
ska 16 oraz Wiejska 16 A). 

Rektor dr hab. Dariusz Suro-
wik podkreślał, że przez wszyst-
kie lata uczelnia wykształciła bli-
sko osiem tysięcy absolwentów, 
specjalistów w swoich dziedzi-
nach. 

- Nasi absolwenci odnajdują 
się na rynku pracy, a część z nich 
pracuje w firmach o międzynawo-
wym zasięgu, na eksponowanych 
stanowiskach kierowniczych, np. 
absolwenci informatyki w firmie 
Phoenix Systems tworzącej syste-
my operacyjne Internetu Rzeczy 
i współpracującej z JPL w NASA 
(przyp. red. Laboratorium Na-
pędu Odrzutowego Narodowej 
Agencji Aeronautyki i Przestrze-
ni Kosmicznej Stanów Zjedno-
czonych). Nasza uczelnia stała się 
także miejscem realizacji ambicji 
łomżyńskiego środowiska nauko-
wego. Nasi nauczyciele akade-
miccy napisali i obronili 23 dok-
toraty, uzyskali 19 habilitacji i 4 
profesury belwederskie - mówił 
Rektor dr hab. Dariusz Surowik.

Władze Akademii Łomżyń-
skiej: Rektor dr hab. Dariusz Su-
rowik, prorektorzy - dr hab. Syl-
wia Chojnowska i dr Dariusz 
Perło, podkreślali, że uczelnia 

czerpie wzorce m.in. rozwijając 
międzynarodową współpracę, 
ale implementując globalne idee, 
dobre praktyki w realia Łomży. 

- Mamy miastotwórczą rolę 
do spełnienia, jako uczelnia bę-
dąca kuźnią kadr i wychodząca 
naprzeciw potrzebom gospodar-
czym, społecznym - podkreślali 
uczelniani decydenci.

Akademia Łomżyńska kształ-
ci obecnie na szesnastu kierun-
kach studiów, z czego dwa naj-
nowsze (wystartowały w roku 
akademickim 2022/2023) to 
Bezpieczeństwo i certyfikacja 
żywności oraz Mechatronika. Od 
przyszłego roku akademickiego 
na trzech uczelnianych kierun-
kach będzie dostępna opcja stu-
diowania w języku angielskim 
dedykowana studentom obco-
krajowcom oraz studentom z kra-
ju: Filologia angielska, Informa-
tyka i Wychowanie fizyczne.

W 2022 roku łączny budżet 
uczelni przekroczył po raz pierw-
szy w historii próg czterdziestu 
milionów złotych, jedna czwar-
ta tych funduszy to pieniądze 
projektowe – z programów Unii 
Europejskiej, Ministerstwa Edu-
kacji i Nauki oraz Narodowego 
Centrum Nauki. W przyszłych 
latach aplikowanie o fundusze ze-
wnętrzne będzie jeszcze skutecz-
niejsze, gdyż uczelnia otrzymała 
w 2022 roku prestiżowe wyróż-

nienie, jakim jest Logo HR Excel-
lence in Research, przyznawane 
przez Komisję Europejską. Logo 
daje merytoryczną podstawę do 
premiowania uczelni w między-
narodowych konkursach gran-
towych Komisji Europejskiej 
w zakresie badań i innowacji. Jest 
także formalnym potwierdze-
niem, że uczelnia stwarza nauczy-
cielom akademickim optymal-
ne warunki pracy oraz prowadzi 
rekrutację pracowników nauko-
wych w sposób transparentny.

Rektor dr hab. Dariusz Suro-
wik, podkreślał, że przed Aka-
demią Łomżyńską kreowanie 
nowych przestrzeni kampusu 
uczelnianego, czyli rozbudowa 
i adaptacja biurowców Akade-
micka 14 (siedziba uczelni) oraz 
Akademicka 20 (bliźniaczy biu-
rowiec) poprzez połączenie ich 
estetycznym i przestrzennym 
„łącznikiem” obejmującym 2/3 
kubatury biurowców. Wspo-
mniany „łącznik” to tak napraw-
dę dwupoziomowy budynek 
o lekkiej, estetycznej konstrukcji, 
który będzie pełnił rolę atrium – 
miejsca spotkań, wypoczynku, 
rekreacji, z wydzieloną nowo-
czesną przestrzenią dydaktyczną. 
Nowy obiekt ma w założeniu być 
elementem architektonicznym 
i funkcjonalnym, krystalizują-
cym życie Uczelni oraz lokalnej 
społeczności.

Pierwsze Uroczyste Posiedzenie Senatu Akademii Łomżyńskiej

Mamy Akademię Łomżyńską 
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Wyraźnie też podkreślił, że to do-
piero obecny rząd zdecydował się 
systemowo wspierać "obywatelską 
aktywność" w mniejszych ośrod-
kach.      

- Powstały rozwiązania  usta-
wowe, które gwarantują finan-
sowe wsparcie dla kół gospo-
dyń wiejskich, dla ochotniczych 
straży pożarnych, dla ludowych 
zespołów sportowych. Już nie 
tylko inwestycje, ale chcemy rze-
czywiści te lokalne społeczności 
wspierać i dać im możliwości re-
alizowania się bez konieczności 
przenoszenia do dużych aglo-
meracji. Nie ma takiego amfite-
atru, w którym mogłyby się za-
prezentować wszystkie KGW, 
których w kraju jest 12 tysięcy, 
a w województwie podlaskim 
500. Szczycą się zasłużenie pol-
ską, tradycyjną i ekologiczną 
kuchnią, ale to przecież także rę-
kodzieło i wyroby artystyczne. 
Te panie, wspomagane czasem 
przez panów, to prawdziwa potę-
ga - mówił Jacek Sasin deklarując 
kolejne formy wspierania Pol-
ski lokalnej. Będzie to np. nowa 
możliwość uzyskania dodatko-
wego dofinansowania przez Koła 
(do 7,5 tysiąca złotych) za spra-
wą programu Fundacji Banku 
PKO S.A. 

Wicepremier nie szczędził też 
komplementów  województwu 
słynącemu z różnorodności.

- To wspaniały tygiel kulturo-
wy, który także w kuchni widać. 
Podlaskie to Europa Środkowo - 
wschodnia w pigułce - dodał wi-
cepremier Jacek Sasin.

Wśród jurorów, których za-
daniem było wybranie najsmacz-
niejszych potraw (zupa i drugie 
danie), wyrobów rękodzieła, ale 
także wskazanie Miss Wdzięku, 
znalazł się wicemarszałek Marek 
Olbryś.

- Niezmiernie się cieszę, że 
możemy jak przed rokiem powi-
tać wszystkich wspaniałych go-
ści reprezentujących bogactwo 
naszego regionu w mojej rodzin-
nej Łomży. To naszymi lokalny-

mi tradycjami współtworzymy  
dziedzictwo narodowe. Każdy 
z barwnych pikseli naszego żubra 
z logo województwa symboli-
zuje różnorodność, ale dopiero 
wszystkie razem tworzą wizeru-
nek potężnego regionu, który ma 
wiele wartości do zaoferowania - 
powiedział wicemarszałek Marek 
Olbryś.

 "Polska od kuchni" to ogól-
nopolski festiwal prezentujący 
dorobek Kół Gospodyń Wiej-

skich. Zwieńczeniem woje-
wódzkich gali będzie we wrze-
śniu krajowy finał w Warszawie. 
W niedzielę 4 czerwca na terenie 
tzw. muszli koncertowej przy ul 
Zjazd w Łomży uczestnicy po-
witani przez prezydenta miasta 
Mariusz Chrzanowskiego mieli 
okazję spróbować oryginalnych 
smaków i potraw, wziąć udział 
w pokazach kulinarnych, zrobić 
zakupy na jarmarku, a na koniec 
bawić się przy muzyce zapropo-

nowanej m. in. przez Darię, An-
drzeja Rybińskiego czy zespół 
Milano          

Wśród gości festynu, obok 
marszałka Artura Kosickiego, 
wicemarszałka Marka Olbrysia 
i radnego sejmiku Piotra Modze-
lewskiego, byli m. in. wicemini-
ster obrony Michał Wiśniewski, 
senator Marek Adam Komorow-
ski, poseł Kazimierz Gwiazdow-
ski, samorządowcy z Łomży i re-
gionu.  

Festiwal smaków i wdzięku w Łomży  
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Chyba na przekór wszystkiemu i mimo 
wszystko, po otrzymaniu wieści o Jej 
odejściu, natychmiast pojawił się przed 
moimi oczami tamten zaskakujący 
i miły obraz sprzed lat. Oto szefowa 
prokuratury przy biurku z piramidami 
akt. 
Na jednym z papierowych stosów 
i stosików leży zwinięty w kłębek 
dorodny kocur. No cóż, właśnie w tym 
miejscu pojawiła się słoneczna plama! 
Czy w takiej sytuacji można wyciągać 
choćby najcieńszą teczkę spod tak słodko 
drzemiącego zwierzaka? Nie można! 
Szefowa prokuratury postanawia więc 
zająć się nią później. Aż na biurku 
przesunie się słoneczna plama! Jak 
się okazuje, to nie jedyny futrzasty 
mieszkaniec prokuratury; drugi, co dopiero 
dostrzegam, wyleguje się na krześle przy 
stole. Może jest i trzeci... Owszem, lecz 
akurat ulokował się w sekretariacie!  

Jako dziennikarka „Kontaktów” 
intensywnie zajmowałam się tematyką 
kryminalną, więc nasze spotkanie, można 
powiedzieć, było nieuniknione. Ale już 
od pierwszego wiedziałam, pomijając Jej 
stosunek do zwierząt, że mam do czynienia 
nie tylko z profesjonalistką, ale przede 
wszystkim z osobowością. Niezwykła 
życzliwość wobec najróżniejszych 
dziennikarskich oczekiwań były jednym 
z Jej „znaków szczególnych”. Ale przede 
wszystkim była to powinność wobec 
wykonywanego zawodu i zajmowanego 
stanowiska: natychmiast, bez konieczności 
formalnej prośby o zainteresowanie, 
reagowała na przedstawiony w mediach 
problem, którym powinna zająć się 
prokuratura. Żadnego brania w obronę 
tego, kto zawinił, choćby nawet kogoś 
znajomego; żadnego zamiatania pod 
dywan! Czarne to czarne, białe to 
białe! Bo kultura osobista i elegancja 

mogły okazać się złudnym pierwszym 
wrażeniem, że można z Nią coś ugrać.   
Przez lata warkocz naszych relacji 
zawodowych i osobistych stawał się 
coraz mocniej spleciony. Imponowała mi 
wiedzą życiową, pogodą ducha, poczuciem 
humoru, spokojem, mądrością, ba, nawet 
pięknym charakterem pisma oraz tym 
wszystkim, co składa się na radość życia. 
W Jej obecności szybko ładowały się nie 
tylko moje życiowe baterie. Przegadałyśmy 
tak wiele godzin... Każde z Nią spotkanie 
było dla mnie prawdziwą przyjemnością. 
Ba, swoistym świętem! Zaskakiwała 
miłymi gestami. Kiedyś zachwyciła mnie Jej 
srebrna bransoletka. Natychmiast ją zdjęła 
i zapięła na mojej ręce...
Nie dzieliła ludzi na lepszych i gorszych 
ze względu na status społeczny, koneksje 
towarzyskie czy zawodowe. Współczuła 
w nieszczęściu, cieszyła się z czyjegoś 
sukcesu. Można było porozmawiać z Nią 

o wszystkim. Zawsze dyskretna i pomocna. 
Po prostu życiowa klasa.  
Kochała Łomżę. Całym sercem i duszą! 
I do szpiku kości! Udowodniła to przez 
swoją wieloletnią pracę społeczną. Nigdy 
nie poddawała się zarówno wobec wyzwań 
z tym związanych, jak i wyzwań własnego 
losu. 
Stwierdzenie, że życie toczyło się, toczy 
i będzie toczyć także bez naszego 
udziału, nie jest niczym odkrywczym. 
Lecz stwierdzenie, że nie ma ludzi 
niezastąpionych to już nie takie oczywiste. 
Bo Jej nie zastąpi nikt!          
Krysiu, dziękuję Bogu za to, że postawił 
Cię na mojej życiowej drodze. I wierzę, 
że za Twoje dobro i szlachetność 
pozostawione na tym świecie, odbierasz 
teraz od Niego swoją zasłużoną nagrodę 
wiecznej radości życia. 

 GABRIELA SZCZĘSNA   

Krystyna Michalczyk-Kon-
dratowicz zmarła w piątek, 2 
czerwca w Szpitalu Wojewódz-
kim im. Kardynała Stefana Wy-
szyńskiego w Łomży. Była pro-
kuratorem okręgowym w stanie 
spoczynku. - Dama Ziemi Łom-
żyńskiej, kobieta instytucja, do-
bry człowiek. Wszystko co na-
piszę o Krysi naturalnie odnosi 
się do rodzinnego miasta. Opa-
nowała sztukę bycia razem bez 
względu na to jak kto się modli 
- w duchu, wypowiadając słowa. 
Wspólnota łomżyńska była za-
opiekowana i doceniana. Mówiła, 

że Łomża to przystanek intelek-
tualny w podróży z Białegostoku 
do stolicy i tak pisała scenariusze 
spotkań oddziału łomżyńskie-
go TPZŁ.W Łomży powinniśmy 
zrozumieć nawet naszych adwer-
sarzy ponieważ też tu mieszkają 
i w Łomży są tak ważne sprawy, 
które powinny nas łączyć. Miłość 
to niesłychanie dziwne zjawisko. 
Miłość do rodzinnego miasta, 
która była w sercu Krysi to dla 
nas drogowskaz. Mawiała: ,,Nad 
porażką nie smucić się, przeana-
lizować, przekuć w doświadcze-
nie i dalej żyć godnie. Aby być 

delikatnym i życzliwym potrzeba 
siły, potrzeba odwagi, która de-
terminuje do pracy społecznej” - 
wspomina przyjaciółkę Artur Fi-
lipkowski, szef Grupy Medialnej 
Narew.

- Odeszła nasza Przyjaciół-
ka, Krysia Michalczyk-Kondra-
towicz. Wielki Człowiek - Serce 
- Dusza... Była Prokuratorem Re-
jonowym, potem Wojewódzkim 
w Łomży i Prokuratorem Okrę-
gowym, ale po przejściu na eme-
ryturę całkowicie oddała się spo-
łecznej pracy w Towarzystwie 
Przyjaciół Ziemi Łomżyńskiej. 

Przez pięć kadencji kierowa-
ła skutecznie pracami oddziału 
łomżyńskiego TPZŁ. Przez dwie 
dekady stawała z puszką kwe-
starską przy bramach zabytko-
wej nekropolii przy ul. Koperni-
ka, prosząc o datki na ratowanie 
łomżyńskich zabytków cmen-
tarnych... Krysiu, niepotrzebnie 
teraz - napisał Wawrzyniec Kło-
siński, wiceprezes zarządu głów-
nego Towarzystwa Przyjaciół 
Ziemi Łomżyńskiej.

Była honorowym członkiem 
Towarzystwa Przyjaciół Ziemi 
Łomżyńskiej.

 - To najwyższe wyróżnie-
nie, które Towarzystwo Przyja-
ciół Ziemi Łomżyńskiej może 
przyznać. Otrzymują je ci, któ-
rzy działali nie tylko na rzecz 
Towarzystwa, ale są ważni tak-
że dla miasta i jego życia. Ho-
norowe członkostwo otrzymali 
m.in. jeden z założycieli TPZŁ 
Edward Ciborowski, prof. Bog-
dan Winiarski, Adam Chętnik, 
ale i Donata Godlewska czy 
Hanka Bielicka - mówi prezes 
Zarządu Głównego TPZŁ Jó-
zef Babiel. 

Odeszła Krystyna Michalczyk-Kondratowicz 
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Wyróżnienie za wyjątkową działalność 
społeczną i naukową zostało przyznane po 
raz pierwszy podczas obchodów 65-lecia 
szkoły, czyli w 2015 roku. W trakcie 
uroczystości, statuetkę ”Przyjaciela Wety”, 
otrzymała Pani Krystyna Michalczyk-
Kondratowicz, córka pierwszego dyrektora.
Pani Krystyna Michalczyk-Kondratowicz, 
w celu upamiętnienia sylwetki i działalności 
ojca, Stanisława Michalczyka, postanowiła 
co roku fundować stypendium dla 
absolwenta łomżyńskiej ”Wety” 
wyróżniającego się na forum szkoły, którego 
można określić mianem ”Osobowości 
Wety”.
- Idąc śladami pierwszego dyrektora szkoły, 
dla którego troska o młode pokolenie 
była najważniejszym zadaniem, ja, 

jako córka, ufundowałam Nagrodę im. 
Stanisława Michalczyka - I dyrektora 
Państwowego Technikum Weterynaryjnego 
w Łomży – mówiła Krystyna Michalczyk- 
Kondratowicz.
Kryteria przyznawania nagrody zostały 
określone przez Fundatorkę.
- Wyróżnienie to kryje w sobie niezwykłą 
siłę, gdyż łączy wieloletnią tradycję 
z teraźniejszością. Podkreśla, że 
poszukiwanie wiedzy, kierowanie się 
uniwersalnymi zasadami, wrażliwość, 
otwarcie na potrzeby drugiego człowieka to 
wartości, które można odnaleźć w sercach 
i umysłach młodych ludzi – tłumaczyła 
Krystyna Michalczyk- Kondratowicz.

Z głębokim smutkiem przyjąłem wiadomość o nagłej śmierci Krystyny Michalczyk-
Kondratowicz. Poznałem Ją, jako osobę niezwykle odpowiedzialną, wrażliwą 
i niebywałej empatii. Twórczą i konstruktywną współpracę nawiązaliśmy na niwie 
działalności w organizacjach pozarządowych, tj. pomiędzy łomżyńskim oddziałem 
Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Łomżyńskiej (TPZŁ), kierowanym przez kilka 
kadencji przez Panią Krystynę, a oddziałem Towarzystwa Wiedzy Powszechnej 
(TWP). Wielokrotnie podkreślałem, iż tato zmarłej Krystyny był  jednym 
z protoplastów zaistnienia TWP w Łomży w pierwszych latach po II wojnie. 

WITOLD WINCENCIAK

Moja Przyjaciółko Krysieńko. Szok, 
ból, niedowierzanie, że już się nie 
spotkamy.
W ostatniej rozmowie przed 
zabiegiem powiedziałaś, że po operacji 
zadzwonisz i się umówimy na zaległe 
spotkanie. Nigdy nie mówiłaś o swojej 
chorobie. Tym razem smutnym głosem 
powiedziałaś, że to coś bardziej 
groźnego niż się spodziewałaś. Zaufałaś 
znanemu profesorowi i nie chciałaś 
sprawdzenia diagnozy w innym 
ośrodku. Zaufałaś…
Moja Kochana Przyjaciółko, dziękuję 
że zaliczyłaś mnie do grona ludzi 
Ci bliskich. Pamiętam jak mówiłaś, 
że Przyjaciół dobierasz sobie sama. 
Prywatnie spotykałyśmy się często 
w ramach nieformalnego klubu, który 
żartobliwie nazwałaś klubem „S”. 
Połączyły nas wspólne wartości. To 
były wspaniałe chwile. Zawsze byłaś 
i będziesz dla mnie autorytetem.
Połączyła nas również praca w TPZŁ. 
Krysia Kondratowicz była wielkim 
społecznikiem. Łomża i jej sprawy były 
jej bardzo bliskie. Jako wieloletni Prezes 
TPZŁ podejmowała wiele inicjatyw 

wspierającą działalność samorządową. 
To z jej inicjatywy została ufundowana 
tablica pamiątkowa Heleny Czernek, 
Honorowej Obywatelki Łomży.
Krysia Kondratowicz Prezesem 
Oddziału TPZŁ była od 2007 roku. 
Przez 15 lat pracy potrafiła zjednoczyć 
wokół siebie ludzi otwartych na 
współpracę dla dobra Łomży. Jej 
charyzma i autorytet spowodował 
wzrost liczby członków. Wprowadziła 
tradycyjne spotkania noworoczne 
dla członków i sympatyków TPZŁ, 
oraz inne okazjonalne spotkania. 
Miałam zaszczyt być w tym czasie  
wiceprezesem i  zdobywać wiedzę od 
najlepszego Prezesa. W 2022 roku 
mimo próśb Krysia zrezygnowała 
z pełnienia funkcji i wskazała mnie 
swoim następcą. Nie zostawiła mnie 
jednak bez wsparcia. Przychodziła na 
spotkania zarządu i przekazywała 
cenne propozycje do naszej pracy.
Żegnaj Kochana Przyjaciółko, niech 
dobro którym obdarzałaś innych toruje 
Ci drogę przed Tron Boży. Na zawsze 
pozostaniesz w moim sercu. 

MARIA KONOPKA

„Osobowości Wety”. Nagroda pierwszego 
dyrektora Państwowego Technikum 

Weterynaryjnego w Łomży

Odeszła Dama,  
piękna, mądra kobieta  

– Krystyna Kondratowicz
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Ceremonia wręczania fe-
stiwalowych nagród przez dy-
rektora Festiwalu oraz Teatru 
Lalki i Aktora Jarosława Anto-
niuka oraz zapraszanych przez 
niego gości,  odbyła się tym ra-
zem w nietypowym  miejscu - na 
dziedzińcu łomżyńskiej Katedry 
(choć czasami odbywały się tam 
w poprzednich latach spektakle).

Podsumowując "Walizkę" dy-
rektor Jarosław Antoniuk pod-
kreślał, że jej program był bardzo 
zróżnicowany a poziom spektakli 
wysoki oraz nie krył zadowolenia 
z licznego udziału publiczności, 
w tym bardzo dużej ilości dzie-
ci. Podziękował teatrom, które 
przyjęły zaproszenie do udziału 
w Festiwalu, pracownikom Te-
atru za wkład pracy w organiza-
cję przedsięwzięcia, wolontariu-
szom z Akademii Łomżyńskiej 
i Czerwonego Boru oraz sponso-
rom, bez których wsparcia ta im-
preza nie mogłaby się odbyć.

Ogłaszająca wyniki przewod-
nicząca jury Festiwalu „Walizka” 
Aleksandra Rembowska podkre-
ślała wysoki poziom artystyczny 
zaproszonych spektakli, ich róż-
norodność estetyczną, formalną, 
gatunkową i tematyczną. - Chce-
my zwrócić uwagę na otwar-
ty charakter festiwalu, którego 
bogaty program, w tym liczne 
spektakle plenerowe na Starym 
Rynku, umożliwił uczestnictwo 
w nim szerokiej grupie odbior-
ców – mówiła.

Grand Prix w wysokości 
10.000 złotych, ufundowane 
przez Ministra Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego oraz gra-
werton ufundowany przez Wo-
jewodę Podlaskiego, otrzymał 
spektakl „Georgia” Georgian Sta-
te Puppet Theatre (Gruzja).

Nagrodę w wysokości 3000 
złotych, ufundowaną przez Pre-
zydenta Miasta Łomży, otrzyma-
ła Veselka Kuncheva za reżyserię 

spektaklu “Flight of the Mole” 
Theatre Company Puppet’s Lab 
(Bułgaria).

Nagrodę w wysokości 3000 
złotych, ufundowaną przez 
Marszałka Województwa Pod-
laskiego otrzymała Anita Pio-
trowska za scenografię do 
spektaklu „Włosy Mamy” Te-
atru Banialuka im. J. Zitzmana 
w Bielsku-Białej (Polska).

Nagrodę w wysokości 3000 
złotych, ufundowaną przez Sta-
rostę Powiatu Łomżyńskiego, 
otrzymał Peter Kus za muzykę 
do spektaklu “Forest of Songs” 
Kuskus Institute, Art Produc-
tion (Słowenia, Chorwacja).

Nagrody aktorskie w wyso-
kości po 1000 złotych, ufun-
dowane przez Wójta Gminy 
Łomża, otrzymali Joanna Gon-
schorek za rolę w spektaklu „Za-
powiada się ładny dzień” Teatru 
im. H. Modrzejewskiej w Legni-
cy (Polska), Polina Hristova za 
rolę w spektaklu “Flight of the 
Mole” Theatre Company Pup-
pet’s Lab (Bułgaria) oraz Paz Ta-
tay i Eric Seban za role w spekta-
klu “The catastrophic courtship 
of Don Cristobal” Compagnie 
Pelele (Francja).

Związek Artystów Scen Pol-
skich sekcja teatrów lalkowych 
przyznał nagrodę w dziedzinie naj-
lepszej animacji lalkowej Fundacji 
GRA/NICE za spektakl „Morze 
nieskończonych możliwości”.

Nagrody „szarego widza” 
przyznane zostały Bożenie Sa-
wickiej z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego za 
wieloletnią, życzliwą i serdecz-
ną obecność oraz profesjonalizm 
w niełatwej pracy jurora oraz 
spektaklom „Georgia” Georgian 
State Puppet Theatre z Gruzji 

Walizka zamknięta, zaczyna się czekanie na następną

kultura
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i „Forest of Songs” Kuskus Insti-
tute, Art Production (Słowenia, 
Chorwacja).

Patronatem Honorowym te-
goroczny festiwal objęli: Mini-
sterstwo Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, Marszalek Woje-
wództwa Podlaskiego Artur Ko-
sicki oraz Prezydent Miasta Łom-
ża Mariusz Chrzanowski.

- Żałuję, że nawet tak piękne 
wydarzenia też się kiedyś koń-

czą. Wydaje mi się, że uczest-
niczący w festiwalu artyści, 
a przede wszystkim widzowie 
mają w oczach łezki rozrzew-
nienia, że to już koniec. Po-
twierdziło się, że jest to najważ-
niejsze wydarzenie kulturalne 
w Łomży i jedno z najważniej-
szych w województwie. Bę-
dziemy nadal Walizkę wspie-
rać - powiedział wicemarszałek 
Marek Olbryś.

Wystawa plakatów Przemysława Karwowskiego 
w Galerii Pod Arkadami uzupełniła wydarzenia 
36. Międzynarodowego Festiwalu Teatralnego 
Walizka. Niewielką przestrzeń galerii wypełnili 
przyjaciele, współpracownicy oraz rodzina Prze-
mysława Karwowskiego. Wspominali artystycz-
ne dokonania, jego pracę oraz rozliczne talenty. 
Wystawę plakatów przygotowały córki artysty 
przy współpracy z Kają Kozon, kierującą obecnie 
Galerią pod Arkadami w Łomży.

- Wszystkie te plakaty są bardzo wyjąt-
kowe i charakterystyczne ze względu na 
kreskę i na dobór kolorów. Przed wszyst-
kim ze względu na wykorzystanie samej 
walizki i różnych symboli – mówiła pod-
czas otwarcia wernisażu Kaja Kozon. - Na-
leży przyglądać się każdemu z osobna i do-
świadczyć ich uniwersalności – tłumaczyła.

Dziedzictwo Przemka Karwowskiego
Do aktywności twórczej Przemysła-

wa Karwowskiego, który 22 lata był pra-
cownikiem MDK- DŚT odniósł się także 
Krzysztof Zemło.

- Te plakaty walizkowe nie są jedyny-
mi, które zaprojektował. My pamiętamy 
plakaty, które zaprojektował na nasz Off 
Road, czyli spotkania z kulturą niepo-
pularną. Dlatego cieszymy się bardzo, że 
wystawa plakatów ma miejsce w naszej 
Galerii Pod Arkadami – mówił dyrek-
tor MDK-DŚT.  – To nie jest pożegnanie 
z Przemkiem, bo te 22 lata odcisnęły pięt-
no na instytucji, na tej galerii i będziemy 
odwoływać się  do ”Przemkowego dzie-
dzictwa” - dodał Krzysztof Zemło.

Pracownicy MDK – DŚT planują 
w przyszłym roku przygotować pod kierow-
nictwem Andrzeja Kaliny wystawę artystów, 
których przynajmniej kilkukrotnie Przemy-
sław Karwowski zapraszał  do Łomży.

- Galeria była prowadzona przez Prze-
mka bardzo autorsko, co mu w duszy gra-
ło, co mu się podobało. Jakich artystów tu 

często zapraszał, takie właśnie dziedzictwo 
będzie tu żyło. - Mam nadzieję, że godnie 
będziemy tę nakreśloną przez Przemka 
drogę kontynuowali, czerpiąc z pozosta-
wionej przez niego energii – dodał Krzysz-
tof Zemło. 

Walizka Przemka
Wystawa składa się z dwóch części. 

Pierwsza to plakaty wybrane przez córki 
Przemka Karwowskiego. Druga, to pre-
zentacja zdjęć młodego Przemysława przy 
pracy oraz chwile utrwalone na zdjęciach 
z jego pracowni.

- Na tej wystawie widzimy przede 
wszystkim ewolucję plakatu, ponieważ 
Przemysław Karwowski zrobił plakaty do 
trzydziestu trzech edycji naszego festiwalu 
i od pierwszych spotkań teatralnych, wów-
czas nazywanych ”Walizką” od roku 1988 
do roku 2022, widać, jak zmieniał się ten 
plakat, jak też oddawał ducha czasów – mó-
wiła Ewa Karwowska, kierownik pracowni 

plastycznej Teatru Lalki i Aktora w Łom-
ży, żona artysty. - Pierwsze plakaty są ma-
lowane tylko dwoma, trzema kolorami, bo 
wtedy były takie możliwości drukarskie, 
natomiast już te późniejsze są coraz bar-
dziej doskonałe pod względem technicz-
nym, jak również formalnym. Są niezwy-
kle kolorowe i oddają też ducha czasu, bo 
dwa plakaty z czasu pandemii są to postaci 
w maskach – dodaje Ewa Karwowska.

Plakat zawsze był blisko festiwalu, bar-
dzo dobrze go reklamował, nawiązywał do 
aktualnej sytuacji na świecie i w naszym 
mieście. 

- Mam w pamięci, to jak zawsze miasto 
rozkwitało dzięki plakatom, kiedy plakaty 
były umieszczone na łomżyńskich słupach 
ogłoszeniowych. Wtedy Łomża była albo 
różowa, albo pomarańczowa, albo niebie-
ska czy chabrowa. Można powiedzieć, że 
cała historia walizki jest ujęta w tych plaka-
tach i oczywiście twórczość mojego męża 
– dodaje Ewa Karwowska.

Plakaty znakomicie reprezentują teatr, 
nasze miasto i wszystkie 35 lat festiwalu.

- Inną stroną osobowości Przemka 
było dbanie, czy też troska, o to, co się 
wokół niego dzieje np. z przyrodą czy 
w życiu społecznym. Często żeśmy roz-
mawiali o takich niewielkich, ale również 
dużych wydarzeniach, zarówno łomżyń-
skich, jak też ogólnopolskich czy świato-
wych, więc mógłbym go stawiać za wzór 
jako artystę i jako człowieka – mówił ar-
tysta plastyk Roman Borawski, przyja-
ciel Przemysława Karwowskiego. - Nie 
będę go oceniał, bo to nie jest moja rola, 
ale dla mnie osobiście jest to wielka stra-
ta, że nie mogę nadal go spotykać, że nie 
możemy rozmawiać o tych rzeczach, 
które były dla nas bardzo istotne – dodał 
artysta plastyk.

- Nie wszyscy mogli się tutaj w tym po-
mieszczeniu i w tej przestrzeni pomieścić, 
ale myślę, że ludzie nie przyszli zobaczyć 
plakatów, bo osoby bliskie, zaprzyjaźnio-
ne, te które uczestniczyły w festiwalu wi-
działy je przez te wszystkie lata, ale chcia-
ły tutaj być dla Przemka – mówił Jarosław 
Antoniuk, dyrektor Teatru Lalki i Aktora 
w Łomży.

Plakat na tegoroczny Międzynarodo-
wy Festiwal Teatralny Walizka zaprojekto-
wała Dorota Karwowska. Bardzo przypo-
mina te spod ręki Przemysława.

- Niektórzy nawet myśleli, że to plakat 
mojego męża – powiedziała Ewa Karwow-
ska.

Wystawa w Galerii pod Arkadami 
uświadamia nam ewolucję, ale też nie-
zmienność dojrzałości twórczej Przemy-
sława Karwowskiego jeśli chodzi o plakat. 
Wystawa to czas darowany nam z wrażli-
wością i estetyką zmarłego w lutym Prze-
mysława Karwowskiego. Jego prace – pla-
katy festiwalowe - oglądać można do 19 
czerwca.

Plakaty Przemysława Karwowskiego w Galerii pod Arkadami

Dorota Karwowska

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info

kultura
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Trasa Via Baltica w Polsce to szlak 
komunikacyjny biegnący od Warszawy drogą 
ekspresową S8 do Ostrowi Mazowieckiej 
i dalej drogą S61 przez Łomżę, Szczuczyn, 
Ełk i Suwałki do granicy w Budzisku. Obecnie 
trwają prace na odcinku Podborze – Śniadowo. 

Droga ekspresowa na odcinku tym 
będzie mieć 19,5 km, dwie jezdnie po 
dwa pasy ruchu, do tego pasy awaryjne 
i szeroki na 5 m pas rozdziału. Wybudo-
wanych zostanie 26 obiektów inżynie-
ryjnych (cztery mosty, 22 wiadukty). 
Zakres tego zadania obejmuje też prze-
budowę 3 km drogi ekspresowej S8 w re-
jonie Ostrowi Mazowieckiej, gdzie prze-
widziano nowy węzeł Podborze, który 

połączy obie ekspresówki, zapewniając 
relację Warszawa – Białystok – Łom-
ża. Poza tym zaplanowano węzeł Ko-
morowo (na skrzyżowaniu z drogą wo-
jewódzką nr 677 Ostrów Mazowiecka 
– Łomża), do tego dwa miejsca obsługi 
podróżnych (Sulęcin Wschód i Sulęcin 
Zachód). Po przeciwnej stronie frag-
ment połączony będzie z gotowym już 
innym odcinkiem drogi ekspresowej 
S61, Śniadowo –Łomża Południe. 

- W tej chwili zaawansowanie rzeczo-
we sięga 70 procent, finansowe jest o kil-
ka procent większe. Jeśli chodzi o drogę 
ekspresową S61, odcinek ten zostanie 
oddany do ruchu w połowie paździer-
nika bieżącego roku. Po oddaniu drogi 
do ruchu będą trwały jeszcze prace wo-
kół. Ponadto będzie także budowana na-
wierzchnia na drodze ekspresowej S8, 
która przebiega dołem. Póki co, ruch bę-
dzie odbywał się tu na jednej jezdni, ale 
jest duża szansa, że do końca roku całość 
zostanie zakończona – tłumaczy Rafał 
Malinowski, rzecznik prasowy Biało-
stockiego Oddziału Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad. 

Jeśli chodzi o roboty bitumiczne, na-
wierzchniowe zaawansowanie wynosi po-
nad 51 procent. W zakresie kamienia mi-
lowego, czyli oddania odcinka do użytku, 
natomiast zaawansowanie prac wynosi 
61 procent. Jak informuje dyrektor kon-
traktu, Marcin Matwiejczuk odcinek po-
winien zostać oddany do ruchu zgodnie 
z planem, choć są pewne utrudnienia. 

- Na tę chwilę wygląda, że termin 
ten zostanie osiągnięty. Mamy 
pewne utrudnienia  w dostawach 
kruszyw do nawierzchni 
bitumicznych, związane 
z remontami linii kolejowych 
– mówi Marcin Matwiejczuk, 
kierownik kontraktu. 

A mowa o linii Białystok – Warsza-
wa z dojściem do Ostrowi Mazowieckiej, 
w której znajduje się główny plac przeła-
dunkowy oraz linii Łapy – Śniadowo.

- W związku z dużym zakresem ro-
bót nawierzchniowych uruchomiliśmy 
dodatkową bocznicę kolejową w Śniado-
wie, poza tą podstawową w Ostrowi Ma-
zowieckiej, po to właśnie, żeby zwiększyć 
dostawy kruszyw, zarówno do nawierzch-
ni bitumicznych, jak i do podbudów z kru-
szywa łamanego. Staramy się jakoś sobie 
z utrudnieniami radzić – dodaje Marcin 
Matwiejczuk, kieronik kontraktu. 

W tej chwili na budowie pracuje blisko 
pół tysiąca pracowników oraz blisko 300 
jednostek sprzętowych. 

- Realizujemy roboty bitumiczne prak-
tycznie w systemie dwuzmianowym, 24 
godziny na dobę. Niebawem także planu-
jemy uruchomić kolejną wytwórnię mas 
bitumicznych. Robimy wszystko, żeby zdą-
żyć – mówi Paweł Zambrzycki, kierownik 
budowy. - Październik jest tylko kamie-
niem milowym numer trzy. Zakończenie 
inwestycji mamy planowane na 7 sierpnia 
2024 roku – kontynuuje kierownik budo-
wy. - Dlatego na drogach serwisowych, po-
boczach po październiku jeszcze będziemy 
widoczni - dodaje Paweł Zambrzycki.

Odcinek drogi ekspresowej 
Podborze – Śniadowo jest 
przedostatnim odcinkiem trasy Via 
Baltica, który zostanie oddany do 
użytku w tym roku. 

W lipcu planowane jest oddanie odcin-
ka biegnącego obok Ełku. Jak informuje 
Rafał Malinowski, rzecznik prasowy Bia-
łostockiego Oddziału Generalnej Dyrek-
cji Dróg Krajowych i Autostrad, na przy-
szły rok zostanie już tylko jeden fragment, 
od węzła Łomża Zachód do węzła Kolno, 
czyli obwodnica Łomży. Z tego odcinka 
prawdopodobnie kierowcy będą mogli ko-
rzystać od połowy 2024 roku. 

na drodze

Centrum Kultury, ul. Sadowa 12a, Łomża – 16 czerwca  
godz. 17:00. Bilety do kupienia w Telewizji Narew,  

Stary Rynek 13, tel. 862 167 444.

Odcinek S61 Podborze–Śniadowo 
gotowy w 70 procentach
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150 lat szkoły 

Uroczystości rozpoczęły się 
mszą w kościele w Drozdowie. 
Gości powitał proboszcz Alek-
sander Suchocki, który przypo-
mniał, że  jest to także pierwszy 
akcent obchodów 150. rocznicy 
powstania w Drozdowie szkoły. 
Obszernie do wydarzeń histo-
rycznych nawiązał również spra-
wujący liturgię biskup łomżyń-
ski Janusz Stepnowski. Wszystko 
rozpoczęło się w okresie zabo-
rów od Franciszka  Dionizego 
Lutosławskiego, pioniera nowo-
czesnych na ówczesne czasy ini-
cjatyw gospodarczych i techno-
logicznych, twórcę gospodarczej 
potęgi rodu (m. in. założyciela 
browaru, tartaku, krochmalni, 
mleczarni).

- Kiedy Lutosławscy podej-
mowali decyzję o założeniu szko-
ły, byli już zamożni, mogli po-
większać majątek, gromadzić 
posiadłości, ale zdecydowali się 
na inną drogę. Dzisiejsza Ewan-
gelia opowiada o człowieku, któ-
ry żył dla innych. Taki człowiek 
pozostawia wokół siebie pozy-
tywny ślad: budynki, pomysły, 
książki, idee. Cieszy to, że wraca-
cie w dniu dzisiejszym do korze-
ni, do drogi ludzi, którzy zosta-
wiali ślad. Myśleli nie o sobie, ale 
chcieli by szkoła formowała ko-
lejne pokolenia Polaków - mówił 
biskup Janusz Stepnowski. 

Jeszcze podczas mszy pobło-
gosławił i poświęcił nowy sztan-
dar szkoły. 

Wielki ród

- Franciszek Dionizy miał sze-
ściu genialnych synów, z których 
każdy ma miejsce w encyklope-
diach. Filozof Wincenty, ksiądz 
Kazimierz, prekursora harcer-
stwa, twórca Krzyża Harcerskie-
go, poseł pierwszego Sejmu od-
rodzonej Polski. Nie należy też 
zapominać o całej galerii wspa-
niałych kobiet. Była wśród np. 
Sofia Casanova, hiszpańska kan-
dydatka do literackiego Nobla, 
Maria, matka znakomitego kom-
pozytora Witolda Lutosławskie-
go, która po śmierci męża w ogar-
niętej rewolucją Rosji w 1918 
roku sama wychowywała dzieci, 
a była przy tym lekarką i war-
szawską radną, czy kolejna Ma-
ria, z Lutosławskich Niklewiczo-
wa, która m. in. opiekowała się 
Romanem Dmowskim w ostat-
nich miesiącach jego życia - poin-
formowała Ewa Sznejder, dyrek-
tor Muzeum Przyrody - Dworu 
Lutosławskich.        

Dyrektor Dariusz Kossakow-
ski na szkolnym placu powitał 
około 30 przybyłych potom-
ków protoplasty rodu Franciszka 
Dionizego Lutosławskiego. Byli 
wśród nich m. in. przedstawicie-
le rodzin Niklewiczów, Dziekań-
skich, Doerfferów, Meissnerów, 
Kwiecińskich, Zalewskich, Luto-
sławskich...  

- Jestem wzruszony i szczę-
śliwy, że tak licznie się Pań-
stwo zjawili. Nasza szkoła o tak 
pięknej i długiej tradycji do tej 
pory nie miała patrona, a po-
przedni sztandar otrzymała 100 
lat temu. Dzisiejszym dniem 
utrwalamy naszą tożsamość 
i tradycje: patriotyzmu, wy-
chowania w duchu wartości, 
umiłowania ojczyzny i społecz-
ności lokalnej. Rodzina Luto-
sławskich, od 5 pokoleń wno-
sząca niepowtarzalny wkład 
w naukę, kulturę, gospodarkę 
Polski, a kiedy trzeba było, tak-
że ofiarę krwi, staje się dla nas 
jeszcze bardziej  punktem od-
niesienia - mówił dyrektor Da-
riusz Kossakowski.

Przyjaźń na wiele lat

Przypomniał także okolicz-
ności wyboru patrona. "Rodzi-
na Lutosławskich" była to jedy-
na zgłoszona propozycja. Została 
niemal jednomyślnie przyjęta 
przez społeczność szkoły i całe-
go Drozdowa, aż wreszcie podję-
ta została odpowiednia uchwała 
Rady Gminy Piątnica odczyta-
na przez zastępcę wójta Bogdana 
Bieńczyka. 

- Mam nadzieję, że będzie to 
długoletnia przyjaźń. Zobowią-
zujemy się pielęgnować pamięć 
i kontynuować wartości, którymi 
kierowali się Lutosławscy - zwró-
cił się do gości dyrektor Dariusz 
Kossakowski.

Elementami ceremonii było 
także symbolicznie wbijanie 
gwoździ w drzewce  sztandaru 
i wpisy do pamiątkowej księgi. 
W imieniu rodziny dokonał tego 
naukowiec, profesor Piotr Do-
erffer. Sztandar, na którego jed-
nej stronie znajduje się herb ro-
dowy Lutosławskich na otwartej 
księdze i napis "Szkoła Podstawo-

wa im. Rodziny Lu-
tosławskich w Droz-
dowie" , a z drugiej 
narodowe godło, 
dyrektor przekazał 
uczniom, a reprezen-
tanci poszczególnych 
klas złożyli ślubowa-
nie. Delegacja szkoły 
i pracowników pobli-
skiego Muzeum Przy-
rody - Dworu Luto-
sławskich odwiedziła 
z kwiatami i zniczami 
cmentarz i groby ro-
dzinne Lutosławskich.        

- Dziękujemy 
wszystkim, którzy 
przyczynili się do 
przygotowania tego 

dnia. Drozdowo to w naszej rodzi-
nie miejsce szczególne, do które-
go zawsze z radością powracamy. 
Mamy to szczęście, że nasz dom 
rodzinny nadal stoi, jest zadbany 
i pod opieką Starostwa Powiato-
wego w Łomży, a nie zniknął jak 
wiele dworów Polsce. Drugim 
szczęściem jest to, że pamięć na-
szych przodków jest tutaj żywa 
i życzliwa. Zapewniamy, że to 
życzliwość odwzajemniona. Po-
stanowiliśmy, że śladem powinien 
być nie tylko udział w uroczystości 
i zdecydowaliśmy zacząć od sty-
pendium dla najlepszego ucznia. 
Przez najbliższych kilkadziesiąt lat 
proszę dzwonić do mnie, a potem, 
kiedy już będę trudniej dostęp-
ny, do mojej córki Hani - mówił 
z uśmiechem praprawnuk Fran-
ciszka, architekt z Krakowa An-
drzej Zalewski. Jak dodał, Hania 
także zostawiła trwalszą pamiąt-
kę: zebrała i przekazała książki do 
szkolnej biblioteki.

W imieniu rodziny mówił 
także profesor Krzysztof Meis-
sner, światowej sławy  fizyk z Uni-
wersytetu Warszawskiego.  

- Pracuję na uniwersytecie, 
czyli na końcu drogi edukacji, 
ale to początek, czyli ta pierw-
sza szkoła, jest absolutnie kluczo-
wy. Nadane placówce imię to nie 
tylko wyraz hołdu dla naszych 
przodków, którzy przyczynili się 
do rozwoju Drozdowa, ale też zo-
bowiązanie abyśmy uczestniczyli 
w życiu szkoły. Chcemy to robić 
teraz i w przyszłości, przyczyniać 
się aby dzieci miały perspektywy 
- zadeklarował profesor Krzysz-
tof Meissner.

Okolicznościowe życzenia 
i gratulacje przekazali szkolnej 
społeczności m. in. senator Ma-
rek Adam Komorowski, posło-
wie Jarosław Zieliński i Stefan 
Krajewski, wicemarszałek woje-
wództwa podlaskiego Marek Ol-
bryś, wicestarosta Maria Dzie-
końska oraz Monika Żochowska 
absolwentka szkoły w Drozdo-
wie, twórczyni znanej na między-
narodowych rynkach firmy ko-
smetycznej.  

- To wspaniały przykład jak 
w małej lokalnej społeczno-
ści kształtują się bohaterowie 
i powstają dokonania świato-
wego formatu. Drozdowo to, za 
sprawą rodziny Lutosławskich 
i związanego z nimi Romana 
Dmowskiego, takie serce pa-
triotycznego regionu łomżyń-
skiego, a może nawet Polski. To 
wielka sprawa, że społeczność 
szkolna, młode pokolenia de-
cydują się podjąć tę szlachetną 
spuściznę i budować wizerunek 
szkoły. W imieniu władz woje-
wództwa dziękuję za to. Luto-
sławscy są wielkimi zbiorowymi 
bohaterami lokalnymi i naro-
dowymi  - Marek Olbryś, któ-
ry przekazał dyrektorowi szkoły 
w Drozdowie okolicznościowy 
grawerton podpisany przez cały 
zarząd województwa.

W prezencie od dyrektor Ewy 
Sznejder i Sławomira Zgrzywy, 
historyka, pierwszego marszałka 
województwa, dyrektor Dariusz 
Kossakowski otrzymał fotogra-
ficzny portret Franciszka Dioni-
zego Lutosławskiego w otocze-
niu synów i z jego słowami: "Jak 
siły nasze nie do nas wyłącznie, 
a do kraju przede wszystkim na-
leżą, tak nabyta wiedza, obszerna 
czy maluczka, nie naszą, a ogółu 
jest własnością. Z ogółem też ją 
wedle sił dzielić uważam za obo-
wiązek".  Uroczystość zakończył 
barwny występ dzieci ze szkoły 
w Drozdowie.   

Lutosławscy wracają do Drozdowa...
... jako patroni Szkoły Podstawowej, fundatorzy stypendium dla najlepszego ucznia i mili goście. Uroczystość nadania placówce imienia Rodziny Lutosławskich odbyła się w piątek 2 czerwca. 

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info
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Rodziny zastępcze wychowują i re-
prezentują dzieci, których rodzice nie 
chcą lub z różnych przyczyn, np. 
z powodu choroby albo uzależnienia, 
nie mogą się nimi zająć. 30 maja ob-
chodzony jest w Polsce Dzień Rodzi-
cielstwa Zastępczego, który został 
uchwalany w 2006 roku po to, by 
rozwijać i popularyzować taką formę 
opieki. Po raz kolejny powiat kolneń-
ski zorganizował spotkanie rodzin za-
stępczych. Tym razem w Zabielu. Te-
gorocznym mottem były słowa Wima 
Wendersa: "Aniołami naszych czasów 
są wszyscy, którzy interesują się inny-
mi, zanim zainteresują się sobą".

- Chcemy w ten sposób po-
dziękować im za codzienną pra-
cę. Takich rodzin jest cały czas 
zbyt mało. Dlatego zachęca-
my wszystkich do ich tworze-
nia. Można się zgłosić do na-
szego Centrum i tam udzielimy 
wszelkich informacji - zachęcał 
Krzysztof Sobiewski, dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kolnie.

Dzięki rodzinom zastępczym 
dzieci pozbawione opieki rodzi-
ców biologicznych mogą dora-
stać w warunkach jak najbardziej 
zbliżonych do rodzinnych. Temat 
jest tym bardziej ważny, że w kra-
ju ciągle brakuje takich rodzin. 
Dlatego te, które otworzyły swój 
dom na potrzeby dzieci z powia-
tu kolneńskiego, doceniane są nie 
tylko od święta. 

- Mówimy o rodzinach za-
stępczych, ale tak naprawdę one 
tworzą prawdziwe rodziny dla 
tych dzieci, które na czas jakichś 

kryzysów muszą opuścić swoje 
domy. Są otoczone opieką, czują 
ciepło, rodzinną atmosferę i mają 
szansę dorosnąć w dobrych wa-
runkach. Na terenie powiatu 
mamy 11 rodzin zastępczych, 
w tym jedną zawodową - powie-
dział Tadeusz Klama, starosta po-
wiatu  kolneńskiego.

W  rodzinnej atmosferze 
dzieci otrzymały prezenty, a i ich 
opiekunowie listy gratulacyj-
ne. To właśnie oni otaczają dzie-
ci troską, szacunkiem i miłością. 
Tak jak Anna Fiertek z mężem, 
którzy od 6 lat są rodziną zastęp-
czą, a od dwóch zawodową rodzi-
ną zastępczą.

- Najważniejsza jest empa-
tia, ale nie może zabraknąć też 
zrozumienia, bo każde dziecko 
przychodzi z bagażem swoich 
doświadczeń, a my, jako odpo-
wiedzialni rodzice, musimy po-
móc im nieść ten bagaż i powoli 
go rozpakowywać - mówiła Anna 
Fiertek. - Żeby wystąpił uśmiech, 
żeby dziecko potrafiło się otwo-
rzyć... To jest dla mnie i mojego 
męża najważniejsze. Dwoje dzie-
ci, które są u nas od pięciu lat, na 
początku mówiło do nas ciociu 
i wujku, po dwóch latach zapyta-
ły, czy mogą do nas mówić mamo 
i tato.... - dodała Anna Fiertek 
z Wincenty.

Rodzice zastępczy to super-
bohaterowie, dla kogoś innego, 
dużego, małego, choć nie za-
wsze słodkiego i bezbronnego. 
Tacy opiekunowie nie muszą 
ubierać peleryny i pod osłoną 
nocy ratować świata, bo robią 
to we własnym domu, często 
zmęczeni. Ale dają dom dzie-
ciom, które zawiedli dorośli 
i cały świat.

- Nie jest to łatwe, bo stwo-
rzenie takiej rodziny to wyzwa-
nie. Często przewraca dotych-
czasowe życie do góry nogami. 
Ale wystarczy spojrzeć na dziec-
ko, które się uśmiecha i wszystko, 
co złe dookoła znika, zwłaszcza 

jak powie Mamo - mówiła Beata 
Konopka z Kolna.

Radość, śmiejące się, pełne 
wdzięczności oczy i naprawdę ro-
dzinna atmosfera - tak wyglądało 
spotkanie, na które organizatorzy 
zaprosili finalistki wyborów miss 
województwa podlaskiego, któ-
re są ambasadorkami wdzięku, 
piękna i życzliwości.

Powiatowe Centrum Pomo-
cy Rodzinie w Kolnie zaprasza 
do kontaktu i rozmowy miesz-
kańców, którzy rozważają za-
łożenie rodziny zastępczej. By 
zostać rodzicem zastępczym 
należy przejść około trzymie-
sięczne szkolenie obejmujące 
elementy prawa rodzinnego, pe-
dagogiki, psychologii rozwojo-
wej i wychowawczej, umiejętno-
ści rozpoznania i oceny sytuacji 
rodzinnej dziecka, podstawową 
wiedzę o uzależnieniach czy in-
formacje o instytucjach wspie-
rających. Rodziny zastępcze 
wraz ze swoimi podopieczny-
mi maja zapewnione wsparcie 
specjalistów: psychologów, pe-
dagogów, prawników. 1 lutego 
2023 r. weszła w życie noweli-
zacja ustawy o wspieraniu rodzi-
ny i systemie pieczy zastępczej. 
Nowe przepisy przewidują m.in. 
wzrost wynagrodzenia dla ro-
dzin zastępczych zawodowych 
i prowadzących rodzinne domy 
dziecka, poprawę organizacji 
procedur adopcyjnych, a tak-
że ułatwienie procesu adaptacji 
dziecka w rodzinie przysposa-
biającej.

XIV Sejmik 
Samorządów 
Uczniowskich

W Szkole Podstawowej Nr 1 w Łomży, w przed-
ostatni dzień maja, odbył się XIV Sejmik Sa-
morządów Uczniowskich, którego celem była 
integracja, a także wymiana doświadczeń 
oraz pomysłów w zakresie przedsiębiorczości 
i działalności społecznej szkolnych środowisk 
samorządowych. Temat tegorocznego Sejmi-
ku dotyczył "Roli Samorządu Uczniowskiego 
w zakresie kształtowania postaw uczniów ukie-
runkowanych na prawdę, dobro i piękno, przy-
gotowujących do podejmowania odpowiedzial-
nych decyzji". Sejmik został objęty Honorowym 
Patronatem Podlaskiego Kuratora Oświaty oraz 
Honorowym Patronatem Prezydenta Miasta 
Łomży.

W auli Szkoły Podstawowej Nr 1 
w Łomży spotkali się przedstawiciele Sa-
morządów Uczniowskich łomżyńskich 
placówek oświatowych. To ważne dla sa-
morządów uczniowskich wydarzenie swo-
ją obecnością zaszczycili: Andrzej Stypuł-
kowski - wiceprezydent Miasta Łomży, 
Urszula Wądołkowska – przewodnicząca 
Rady Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 

1, a także Anna Borawska – konsultant 
do spraw doradztwa edukacyjno-zawo-
dowego z Centrum Edukacji Nauczycieli 
w Łomży.

Wiktoria Cudnik i Paulina Tyszka, 
przedstawicielki Samorządu Uczniow-
skiego Szkoły Podstawowej Nr 1 powitały 
zgromadzonych gości. Nawiązując do te-
matu XIV Sejmiku, zaznaczyły szczególną 
rolę samorządów w zakresie kształtowa-
nia postaw uczniów wyrażających prawdę, 
dobro i piękno, jako kluczowych wartości 
przygotowujących do podejmowania od-
powiedzialnych decyzji. Zgromadzonych 

gości powitała również dyrektor SP1, Kry-
styna Kamińska, podkreślając istotną rolę 
samorządów uczniowskich w kształtowa-
niu pozytywnego wizerunku współcze-
snych szkół.

W programie Sejmiku szczególnie 
ważnym punktem była prezentacja dzia-
łalności przybyłych przedstawicieli Samo-
rządów Uczniowskich. Dzięki prezenta-
cjom poszczególnych szkół zgromadzeni 
uczniowie mieli okazję poznać pomysło-
wość i kreatywność kolegów w obszarze 
działalności samorządowej. Drugim, rów-
nie istotnym punktem Sejmiku, były zaję-

cia warsztatowe na temat roli Samorządu 
w kształtowaniu postaw uczniów, prowa-
dzone przez panią Annę Borawską oraz 
dyskusja zakończona wnioskiem potwier-
dzającym fakt, że we wszystkich prezento-
wanych szkołach Samorządy Uczniowskie 
są inicjatorami właściwych postaw ukie-
runkowanych na szerzenie prawdy i dobra.

Szkoła Podstawowa Nr 1 w Łomży, 
jako organizator Sejmiku Samorządów 
Uczniowskich, zadbała o integrację i do-
bre samopoczucie zgromadzonych gości, 
serwując pyszny obiad i słodki stół. Go-
ście mieli też okazję obejrzeć przygotowa-
ny przez uczennice klas IIC i VI B układ 
taneczny i wysłuchać piosenki „Radość 
najpiękniejszych lat” w wykonaniu Zuzi 
Dardy z klasy IVB.

Przygotowanie XIV Sejmiku Samorzą-
dów Uczniowskich odbyło się przy wydat-
nym wsparciu lokalnych firm i instytucji 
rozumiejących rolę szkoły jako środowi-
ska dydaktyczno-wychowawczego i kul-
turalnego: Fundacji Anny Rytel, Okręgo-
wej Spółdzielni Mleczarskiej w Piątnicy, 
Łomżyńskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, 
Center-Mebel, HUBMAR S.C., oraz 
Rady Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 1 
w Łomży, za co społeczność szkolna skła-
da wyrazy podziękowania.

Dzień Rodzicielstwa Zastępczego w powiecie kolneńskim 

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info
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RÓŻNE/SPRZEDAM

SZYCIE I NAPRAWA: PARASOLE, AL-
TANY, PRZEDSIONKI CAMPINGOWE, 
POKRYCIE NA ŁAODZIE, TAPICER-
KA, SKÓRY, TRUDNE MATERIAŁY. 
KOLNO UL. SENATORSKA 2. TEL. 
698 947 100. 

Sprzedam ule. Tel. 784 190 989.

Nawiążę współpracę z firmami 
jednoosobowymi  
w branży budowlanej  
na terenie Niemiec. 
TEL: 00491739247429.

Sprzedam działkę 5 arów na ROD 
„Bratek” w Stawiskach, murowany 
domek, elektryka, woda. 
Tel. 600 680 638.

NIERUCHOMOŚCI

Wynajme od września umeblowane 
mieszkanie - 48 m2 w Łomży, ul. Ks. 

Anny dla uczniów lub studentów. 
Tel. 511 599 670.

USŁUGI REMONTOWO-BUDOWLANE

Usługi de-
k a r s k i e - 
P e r f e k t 
dach: po-
krycia dachowe, wymiana konstruk-
cji dachowych, kominy z klinkieru, 
podbitki, montaż okien dachowych 
i włazów, materiały. Łomża, Bogu-
szyce 17, Łukasz Just. Tel. 508 637 
509.

Usługi hydrauliczn, instalacje sani-
tarne i C.O, montaż kitłowni, grzejni-
ków, ogrzewanie podłogowe, prze-
róbki, odkurzacze centralne, pompy 
ciepła C.W.U. Tel. 668 645 922.

IWBUD Iwona Wiśniewska wypo-
życzalnia sprzętu budowlanego 
i ogrodniczego: -młoty wyburze-
niowe i inne -zagęszczarki –rusz-
towania, piły spalinowe - kosiarki, 
wykaszarki do trawy, areator - sprzęt 

rolniczy Łomża, ul. Nowogrodzka 
44B. Tel. 600 011 914. 

Usługi hydrauliczne PLUMBER 
Sobociński Sławomir:  

instalacje CO, instalacje  
wodno-kanalizacyjne, montaż 

urządzeń sanitarnych,  
kotłowanie (olejowe, gazowe, 

węglowe), kolektory słoneczne, 
pełen zakres usług.  

Tel. 516 376 389.

Układanie kostki brukowej: podjaz-
dy, tarasy, chodniki i schody. SOLID-
NIE. Tel. 509 981 956. 

Usługi wykończeniowe solidnie 
i szybko - szpachlowanie i malowa-
nie. Tel. 503 969 530

DOM

EDWAL: meble na zamówienie. Pro-
jekt gratis. Tel. 86 218 79 53, 601 804 
117. 

USŁUGI FINANSOWE

E-dyt biuro ra-
chunkowe, Edy-
ta Sokołowska 
- twoja pewność w rozliczeniach 
z Urzędem Skarbowym i ZUS. Zapra-
szamy: NOWY ADRES Łomża, ul. No-
wogrodzka 155 d. Tel. 862 173 474,  
606 728 258. 

USŁUGI RTV-AGD 

Serwis ELEKTRO-AGD. Łomża, ul. 
Prusa 14 lok. 75. Tel. 86 2190 900. 

Zakład usługowy RTV – Marek Brze-
ziak ul. Wojska Polskiego 26A, Łom-
ża. Tel. 862 115 343, 696 884 735. 
Usługi w zakresie naprawy: TV, DVD 
VCR, KAMERY, LAPTOPY, MONITORY 
KOMPUTEROWE I INNE oraz montaż 
anten TV i SAT. www.brzesiakrtv.pl 

SALE WESELNE, USŁUGI WIDEOFILMOWANIE, 
ZESPOŁY MUZYCZNE 

Fotografia ślubna, portretowa i oko-
licznościowa. rafallesicki.com 
Tel. 600 455 252. 

Wesela, imprezy okolicznościowe, 
muzyka romska. Gra, śpiewa i tańczy 
,,Dżudli”. Gwarancja dobrej zabawy. 
Tel. 698 621 178. 

MOTORYZACJA 

AUTOZŁOMOWANIE, SKUP AUT DO 
DEMONTAŻU, ODBIÓR U KLIENTA. 

DOBRE CENY. 18-400 Grzymały k. 
Łomży. Tel. 602 259 306, 734 857 500. 
Elektromechanika samochodowa. 
Kompleksowy serwis klimatyzacji, 
nabijanie, odgrzybianie, sprawdze-
nie szczelności. Stara Łomża p/sz., ul. 
Akacjowa 5. Tel. 518 362 426.

ZDROWIE/ URODA 

Specjalista foniatra-otolaryngolog 
Lilianna U. Lechowicz. Tel. 086 218 
22 29, 604 504 694. 

Zabierz rodzinę bądź przyjaciół 
do przytulnego domku  

w Balikach. „Domek u Zosi”. 
Tel. 501 627 081.

OGLĄDAJ  NA  140  KANALE

ZEGARMISTRZ – STARY RYNEK 13.  
Zapraszam poniedziałek – piątek 9.00 
– 17.00. Sobota 10.00 – 14.00. 

Wasz Zegarmistrz od 1981 roku

100-letnia tradycja 
zobowiązuje
ul. M.C. Skłodowskiej 1 Łomża
ul. Sikorskiego 27  Łomża
ul. Sienkiewicza 2 Łomża
ul. Bernatowicza 6 Łomża
ul. Kołłątaja 1A/17  Łomża
ul. Przykoszarowa 22 Łomża
ul. Stacha Konwy 11 Łomża
ul. Wyszyńskiego 4D Zambrów
ul. Wojska Polskiego 31 
Zambrów

ogłoszenia drobne BIURO REKLAMY :: ZADZWOŃ 86 216 74 44
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Grupa młodych ludzi opuściła 
obóz harcerski i zabłąkała się 
w lasach Czerwonego Boru. 
Na pomoc ruszyli policjanci 
wspomagani przez ratowni-
ków Grupy Nadzieja, strażaków 
i żołnierzy WOT. Taki scenariusz 
zaplanowali organizatorzy 
manewrów poszukiwawczych 
w Czerwonym Borze, które 
w sobotę 3 czerwca, obserwo-
wał wicemarszałek Marek Ol-
bryś.

- Jako samorząd woje-
wództwa podlaskiego przy-
wiązujemy ogromną wagę 
do szeroko rozumianego 
bezpieczeństwa mieszkań-
ców. Wspieramy służby 
i instytucje, które zajmują 
także np. bezpieczeństwem dro-
gowym czy przeciwpożarowym. 
Co roku przeznaczamy zna-
czące środki dla Ochotniczych 
Straży Pożarnych (OSP), ale też 
dofinansowujemy zakupy no-
woczesnego sprzętu np. dla po-
licji. Sprawy bezpieczeństwa nie 
będą skutecznie realizowane bez 
sprawnego współdziałania róż-
nych służb, a tego typu manewry 
jak te w Czerwonym Borze, słu-
żą właśnie doskonaleniu gotowo-
ści i koordynacji działań  policji, 
straży, wojska, ratowników. Dzię-
kuję księdzu Radosławowi Ku-
błowi, który jest prezesem Grupy 
Ratowniczej Nadzieja (GRN) za 
podejmowanie takich inicjatyw - 

powiedział wicemarszałek Marek 
Olbryś.

Nadzieja założona przez księ-
dza Radosława Kubła to statuto-
wo jednostka OSP. Specjalizuje 
się w ratownictwie medycznym, 
ale także poszukiwaniu zaginio-
nych osób.   

- 25 maja obchodzimy na 
całym świecie Dzień Dziecka 
Zaginionego. To moment, kie-
dy zastanawiamy się jak wyglą-
da współpraca poszczególnych 
służb, zwłaszcza gdy chodzi o po-
szukiwanie zaginionych dzieci. 
Jako Nadzieja  specjalizujemy się 
w działaniach poszukiwawczych 
w terenie pozamiejskim.  Dlatego 
dzisiaj spotykamy się na poligo-

nie w Czerwonym Borze - wyja-
śnił  prezes Grupy Ratowniczej.

Jak poinformował ksiądz Ra-
dosław Kubeł, wiodącym pod-
miotem w sprawach działań 
poszukiwawczych w kraju jest 
Komenda Głowna Policji (KGP), 
a konkretnie Wydział Poszukiwań 
i Identyfikacji Osób. Jego naczel-
nik, mł. insp. Grzegorz Prusak 
także przyjechał ze współpracow-
nikami do ośrodka Grom Group 
w Czerwonym Borze, który udo-
stępnił swoje tereny i obiekty na 
potrzeby manewrów. 

- Bardzo się cieszę, że Policja, 
wiodąca służba w działaniach po-
szukiwawczych może zawsze li-
czyć na pomoc innych służb i or-

ganizacji, w tym już od wielu lat 
Grupy Nadzieja. Korzystamy 
z ich doświadczeń i wiedzy, dzi-
siaj dokładamy do tej współpra-
cy kolejny element doszkalający 
- Grzegorz Prusak.

Uczestnikami ćwiczeń byli 
także przedstawiciele Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Białym-
stoku, szefowie komend policji 
w Łomży i Zambrowie, szefo-
wie jednostek Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Łomży i Zambro-
wie, żołnierze WOT, studenci. 
O głównych założeniach działań 
mówił nadkomisarz Konrad Gaj-
da. 

- Zaginęła w trudnym, zalesio-
nym terenie nieustalona na razie 

grupa uczestników obozu 
harcerskiego. Naszym zada-
niem będzie integracja służb 
biorących udział w poszu-
kiwaniach i przetestowanie 
pewnej nowości technolo-
gicznej - działania aplikacji 
w warunkach braku zasięgu 
telefonów komórkowych. 
Zestawimy to także z działa-
niem nawigacji satelitarnej - 
tłumaczył oficer.    

Grupa Nadzieja użyła 
w manewrach drona, któ-
rego zakup dofinansował 
w ubiegłym roku samorząd 
województwa.

- Już dwukrotnie po-
zwolił nam na odnalezienie 
zaginionych osób, co praw-

dopodobnie uratowało im życie 
- podkreślał Jakub Brzeziak, ko-
ordynator Nadziei.     

Obserwatorami działań byli 
m. in. także senator Marek Adam 
Komorowski i płk. Zbigniew Jan-
kowski, dyrektor Zakładu Karne-
go w Czerwonym Borze. Podczas 
odprawy rozpoczynającej ma-
newry zabrakło przedstawicie-
li straży pożarnej, państwowej 
i ochotniczej. Okazało się, że mu-
sieli wyruszyć do akcji, bo oko-
ło kilometra od ośrodka Grom 
Group wybuchł pożar lasu. Sy-
tuacja została opanowana szyb-
ko i strażacy zdążyli powrócić do 
pracy w sztabach ćwiczebnej ak-
cji poszukiwawczej.      

Współpraca służb i technologia ratują 
zaginionych w Czerwonym Borze
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Na Stadionie Miejskim w Łomży najlepsi spor-
towcy, wybrani spośród uczniów z całego po-
wiatu, wzięli udział w lekkoatletycznych zma-
ganiach. Były to igrzyska grupy zachodniej, 
a dokładnie półfinał wojewódzki. W kategorii 
szkół podstawowych do klasy VI, w zawodach 
udział wzięli uczniowie z powiatu: łomżyńskie-
go, grajewskiego, kolneńskiego, zambrowskie-
go oraz wysokomazowieckiego.

Lekkoatletyka to jedna z najstarszych 
dyscyplin sportu oparta na naturalnym ru-
chu. Podstawowe konkurencje lekkoatle-
tyczne: biegi, skoki, rzuty, pchnięcia i chód 
mają swój początek w zachowaniach pra-
dawnych ludzi. Były one w naturalny spo-
sób uprawiane i trenowane przez czło-
wieka, który musiał biegać, skakać przez 
przeszkody terenowe oraz rzucać oszcze-
pem czy kamieniem. Z biegiem lat, dla roz-
rywki, człowiek zaczął stosować różne for-
my rywalizacji i wtedy obok sportów walki 

pojawiły się konkurencje lekkoatletyczne.
- To zawody dzieci grupy zachod-

niej w lekkiej atletyce. Rozgrywane we 
wszystkich podstawowych konkuren-
cjach, to znaczy: biegi krótkie, bieg śred-
ni, skok w dal, skok wzwyż, pchnięcie kulą, 
rzut oszczepem, rzut dyskiem i sztafety. 
Wszystko pod okiem wykwalifikowanych 
trenerów. Dzieci ćwiczą biegi, rzuty, skoki, 
ale przede wszystkim kształtują sportowe 
charaktery, uczą się czerpać radość z ruchu 
i wspólnych działań na świeżym powietrzu 
– mówił główny sędzia zawodów Zdzisław 
Dobrowolski.

Takie wydarzenia premiują udział 
w aktywności, nie sam wynik. Chociaż 
niektórzy jasno zaznaczali, że przyjechali, 
aby wygrać.

Pamiętajmy, jest tylko jeden spo-
sób, aby osiągnąć sukces praktycznie we 
wszystkim: dać z siebie wszystko. 

Oczywiście Martyna zwyciężyła 
w biegu, który nie obył się bez błędów, 
ale to tym bardziej cieszy, że pomimo 
tego jest tak świetny wynik – przyznaje 
Andrzej Korytkowski, prezes i szkole-
niowiec KS Prefbet-Sonarol. 

Na tych samych zawodach w bie-
gu na 100 metrów zadebiutował na 
otwartym stadionie młodzieżowiec 
Dawid Boć, który zajął trzecie miej-
sce z dobrym wynikiem-10.87. Cie-
kawostką jest, że Dawid mieszka i pra-
cuje na stałe w… Islandii a obecnie 
przyleciał na dwa starty do Polski. Da-
wid zaczął trenować biegi dopiero od 

jesieni minionego roku… Natomiast 
junior młodszy Konrad Zaleski po-
prawił o 7 sekund rekord życiowy na 
1500 m (4:12,91).

Justyna Korytkowska natomiast zwy-
ciężyła w biegu o nazwie 12. Siemiatycka 
Dycha Wieczorna.

Piotr Łobodziński w ubiegłym tygo-
dniu zwyciężył w biegu górskim  na dy-
stansie 30 kilometrów z przewyższeniami 
800 metrów w miejscowości Solan (Cze-
chy), a 4 czerwca wywalczył trzecia lokatę 
w Sichlańskiej Piętnastce (przewyższenie 
600 m).

Rekord Polski  
Martyny 

Krawczyńskiej  
z KS Prefbet-Sonarol 

Lekkoatletyczne zmagania  
na Stadionie Miejskim w Łomży 
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